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Pani Anna Krakowska 
Radna Rady Miejskiej w Tarnowie 
 
 
 
 

W odpowiedzi na Pani wniosek z dnia 18 stycznia 2024 r. (pismo nr KRM.0003.856.2024) 
informuję: 

 
- w kwestii kamienicy przy ul. Urszulańskiej: 
26 sierpnia 2020 r. pismem WKL.4040.10.2018 zwróciłem się do Marszałka UMWM  

z propozycją przekazania zakupionych pomieszczeń na własność Muzeum Okręgowego w Tarnowie  
z przeznaczeniem na Izbę Pamięci. Następnie w piśmie do Pana Witolda Kozłowskiego - Marszałka 
Województwa Małopolskiego z dnia 19 marca 2021 r. (WKL.4040.10.2018) uszczegółowiono warunki 
przejęcia pomieszczeń mieszczących się w budynku Urszulańska 18 przez Urząd Marszałkowski,  
a docelowo przez Muzeum Okręgowe w Tarnowie, informując, iż: „…w związku z tym deklaruję 
przekazanie w drodze darowizny na cel publiczny, zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy z 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (Dz.U. z 2010 r. Nr 106, poz. 675 ze zm.), zakupionego przez Gminę 
Miasta Tarnowa lokalu oraz piwnicy zlokalizowanych w budynku przy ul. Urszulańskiej 18, na działce 
nr 69 obręb 252. Lokal użytkowy nr 3 o powierzchni użytkowej 97,95 m2 położony na poziomie piwnic, 
składa się z jedenastu pomieszczeń, natomiast lokal mieszkalny nr 1 o powierzchni użytkowej 102,15 
m2 położony na parterze składa się z holu, kuchni, 2 spiżarni, łazienki i trzech pokoi.”  

Dopiero pismem z dnia 9 lutego 2022 r. Członek Zarządu Województwa Małopolskiego Pani 
Iwona Gibas złożyła zapytanie: „na jakim etapie jest opracowanie ekspertyzy technicznej budynku, 
inwentaryzacja obiektu. Czy ukończono realizację projektu z programu MKiDN. Dalsze działania 
zostaną podjęte przez UMWM po udostępnieniu przez GMT dokumentacji koncepcyjnych, 
inwentaryzacji funkcjonalno-użytkowej oraz ekspertyz technicznych pomieszczeń”. Odpowiedzi 
udzielono 23 lutego 2022 r. równocześnie prosząc o spotkanie w celu przekazania dokumentacji  
pn. „Inwentaryzacja – koncepcja programowo-funkcjonalna, Sprawozdanie z badań geofizycznych”. 
Poproszono również o wyrażenie woli przejęcia nieruchomości, co dałoby podstawę wystąpienia  
do Rady Miasta Tarnowa o zgodę w tej sprawie. Spotkanie takie odbyło się w Urzędzie Marszałkowskim 
19 maja 2022 roku. Jeden zestaw materiałów będących wynikiem realizacji etapu projektu został 
przekazany w trakcie tego spotkania w Krakowie na ręce Pani Iwony Gibas. Omówiono wówczas 
kwestie poruszone w piśmie z 19 marca 2021 r. do Marszałka Województwa Małopolskiego Pana 
Witolda Kozłowskiego, związane z przekazaniem lokali. Dnia 15 września do tutejszego Urzędu 
wpłynęło pismo Pani Iwony Gibas z informacją, że dalsze działania zostaną podjęte przez Urząd 
Marszałkowski po uzyskaniu przez GMT – właściciela nieruchomości, pozwolenia na budowę i zmianie 
sposobu użytkowania budynku. Odpowiedzi na powyższe udzielono 12 października 2022 r. 
informując, iż działania Urzędu Miasta Tanowa związane z „Koncepcją ekspozycji w Izbie Pamięci 
Tarnów” były ściśle powiązane z wymaganiami Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  
 
 



 
 

 

 
 
 
 
W budżecie Tarnowa nie zaplanowano pieniędzy na utworzenie wzmiankowanej Izby Pamięci,  
ani na projekt jej wykonania, bez którego nie można wystąpić o decyzję konserwatorską na realizację 
prac budowlanych i adaptacyjnych w budynku przy ul. Urszulańskiej 18. Równocześnie 
poinformowano, iż wystąpić o te dokumenty powinien inwestor, którym nie jest Gmina Miasta 
Tarnowa. Przekazano również informację, że w trakcie oczekiwania na przekazanie pomieszczeń  
nie są prowadzone obecnie żadne czynności prawne związane z utworzeniem Izby Pamięci. 

 
- w sprawie ograniczenia prędkości na ul. Pasterskiej: 
Ulica ta została oddana do użytku po przebudowie, w ramach której wykonano nową 

nawierzchnię, zatoki autobusowe oraz ciąg pieszo-rowerowy wraz z przejściami dla pieszych  
i przejazdami dla rowerów. Tym samym nastąpiła naturalna segregacja ruchu na poszczególne ciągi 
komunikacyjne, co przyczyniło się do poprawy bezpieczeństwa ruchu. Dodatkowo ulica Pasterska  
nie prowadzi ruchu o dużym natężeniu pojazdów i pieszych, a skrzyżowania z nią zostały oznakowane 
stosownymi znakami pionowymi i poziomymi, dlatego też na obecny moment nie znajduje  
się podstawy do objęcia ulicy Pasterskiej strefą ograniczonej prędkości.  

W temacie dzikiej zwierzyny uprzejmie informuję, iż nadleśnictwo nigdy nie informowało 
zarządcy drogi o istniejących w tamtych rejonach skupiskach zwierząt czy szlakach migracyjnych, które 
byłyby podstawą do wprowadzenia urządzeń chroniących zwierzynę lub znaków pionowych. 
Dodatkowo należy zauważyć, iż ochrona dzikiej zwierzyny nie leży w kompetencjach Prezydenta  
Miasta Tarnowa, dlatego też Pani wniosek w tym zakresie zostanie skierowany do nadleśnictwa  
w Gromniku. 

 
- w kwestii nasadzeń na ul. Słonecznej: 
Sadzenie dużych drzew na ul. Słonecznej było finansowane ze środków Norweskiego 

Mechanizmu Finansowego 2021-2024. Zadanie zostało wykonane za kwotę 396.692,81 zł W ramach 
umowy wykonano następujące prace: 

1) wysadzenie 40 szt. drzew, 
2) montaż podziemnego systemu kotwiącego drzewa i ekranów przeciwkorzennych, 
3) zabieg mikrobiologicznej rewitalizacji gleby i systemów korzeniowych (mikoryza), 
4) dostawa podwójnego systemu worków do podlewania drzew, 
5) montaż konstrukcji drewnianej zabezpieczającej pnie drzew przed uszkodzeniami 

mechanicznymi, 
6) założenie mat odsalających w celu zabezpieczenia nowych drzew przed skutkami nadmiernego 

zasolenia, 
7) odtworzenie zniszczonych trawników. 

Na zrealizowane prace wykonawca udzielił 3,5 letniej gwarancji. Do jego obowiązków  
w tym okresie należy podejmowanie wszelkich działań wymaganych i koniecznych do utrzymania oraz 
prawidłowego rozwoju nasadzeń, zgodnie z dokumentacją projektową i wiedzą ogrodniczą. Po upływie 
okresu gwarancji nastąpi odbiór prac. 
 
 - w sprawie chodnika na ul. Staffa: 
 Obecnie trwa przygotowanie dokumentacji dla inwestycji polegającej na budowie chodnika 

przy ul. Staffa. Realizacja robót budowlanych planowana jest na wiosnę bieżącego roku. 

 

 

 



 
 

 

  

 

 

 - w kwestii zainstalowania świateł na skrzyżowaniu ulic Sienkiewicza i Norwida: 
 Wprowadzenie tego typu rozwiązań, poza celem nadrzędnym jakim jest poprawa 

bezpieczeństwa ruchu, powinno także zapewnić co najmniej poprawę warunków ruchu relacji 

podporządkowanych, ułatwienie dla środków komunikacji publicznej lub ruchu pieszego albo 

zwiększenie efektywności sterowania strumieniami ruchu. Mając na uwadze powyższe oraz warunki 

ruchu w zakresie jego natężenia jakie obsługuje przedmiotowe skrzyżowanie, po przeprowadzeniu 

analizy stwierdzić należy, iż wprowadzenie sygnalizacji świetlnej spowoduje negatywny skutek  

dla płynności ruchu oraz środowiska. Jednocześnie rozpatrując kryteria stosowania sygnalizacji  

(m.in. natężenie ruchu, warunki widoczności) stwierdzić należy, iż nie zachodzą przesłanki do objęcia 

przedmiotowego skrzyżowania sygnalizacją świetlną. Obecnie ruch odbywa się zgodnie z organizacją 

ruchu jaką nadkłada na kierujących czytelne i dostrzegalne oznakowanie pionowe oraz poziome, które 

przy stosowaniu się do niego kierowców powinno zapewnić wymagany poziom bezpieczeństwa przy 

zachowaniu akceptowalnych warunków ruchu dla każdego z wlotów skrzyżowania. Z uwagi  

na powyższe nie planuje się objęcia przedmiotowego skrzyżowania sygnalizacją świetlną. 
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